
Skolebestyrelsesmøde 29/1 2024 
Kl. 17-20 
Deltagere: Diana, Kasper, Susanne P., Krishna, 
Mikkel, Susanne R., Elias, Karina, Peter, Gitte, Jonas 
og Jette  
 
Afbud: Bjarke, Mathias, Karin, Pauline 
 
Vi spiser let aftensmad kl. 17 

Referent: Jonas Højland 
Skribent til kort nyt: Susanne P 

1. Nyt fra ledelsen (10 min)  Mette orlov- indtil 16/6, Line ny pædagog i 1.a 
Ulla ny pædagog i klubben samt 3. klasse pr. 
1/3 
 
En børnehaveklasse på 25 børn kommende 
skoleår, Winnie og Karin deles om 
Børnehaveklasse lærer funktionen  
 
Jeanette barsel 12/3. Bjørk og Sebastian er 
ansat i barselvikariatet 
Tilsyn i dag 29/1. Observationer på voksen-
barn og relationer i vuggestue og Hulen. I 
morgen er der tilbagemelding fra 
Observationerne om Tilsyn. Dette på 
baggrund af en handleplan som fælles er 
vedtaget. 
 
 
Overgang – Overgangen har vi genbesøgt, 
målene er de samme, men udførslen ændres. 
Frem mod 26´vil klassepædagog fra 3. klasse 
gå i Hulen med Ulvene, og sammen vil Ulve 
pædagog og klassepædagog gå i 
Børnehaveklasse. Tidsrummet for opgaven vil 
være 8-12. efter 12 vil man være i hhv. 
SFO/Klub og Børnehave. Efter sommeren 26 
er det tanken at den oprindelige overgangs 
tanke honoreres med 1 år i hulen, hvor man 
henter børnene. 
 
Byggetilladelse til ”madpakkehus” er sendt 
afsted 
 

2. Nyt fra elevrådet (10 min) Næste elevrådsmøde skal der arbejdes med 
ønsker til skolegårdens indretning samt 
ønsker. 

3. Punkt til bestyrelsesmøde vedr. teknisk 
ændring af organisering fra ”udvidet SFO” til 
”samdrift” (10) 

Principielt betyder det ikke noget at ændre fra 
landsbyordning til samdrift.  
 



Baggrund 

I henhold til folkeskoleloven er der to forskellige 

muligheder for organisering af skoler og dagtilbud i 

landdistrikter og mindre byer. Der kan etableres:  

- Udvidet SFO 

- Samdrift mellem skole og dagtilbud.  

Udvidet SFO kan etableres på skoler, hvor elevtallet er 

150 eller derunder. Ved etablering af udvidet SFO er der 

blot tale om, at skolens SFO får Ministeriet for Børne- 

og undervisningsministeriets tilladelse til at indskrive 

børn fra 3 år og op til skolealderen i skolens SFO jf. 

Folkeskolelovens § 3 stk. 7.  

Samdrift mellem skole og dagtilbud kan etableres, hvor 

skolen har 300 elever eller derunder. Samdrift betyder 

at skole og dagtilbud er oprettet med fælles ledelse og 

bestyrelse jf. Folkeskolelovens §24a.  

Der er i dag 4 landsbyordninger i Skanderborg 

kommune, der er oprettet som udvidet SFO. De 

resterende landsbyordninger i Skanderborg kommune 

er oprettet som samdrifter (med en undtagelse). 

Sag 

Da der nu er oprettet vuggestue i dagtilbuddet er det 

ikke længere muligt at være etableret som en udvidet 

SFO.  

Da lovgivningen endvidere i dag giver mulighed for at 

etablere Knudsø som samdrift, med mulighed for 

oprettelse af vuggestue i dagtilbuddet, har Skanderborg 

kommune besluttet, at alle kommunens 

landsbyordninger etableres som samdrifter. Dette 

sendes hermed til høring ved jer.  

Der vil være tale om en skrivebordsbeslutning, der ikke 

har nogen konsekvenser for praksis. Hverken for 

ansatte, ledelse, forældre eller børn.  

Med denne beslutning vil der blive en ensretning i 

organiseringen i landsbyordningerne, og der vil ikke 

længere være landsbyordninger oprettet som udvidet 

SFO. 

Høring 
Bestyrelsen bedes give deres udtalelse i forbindelse 
med tilretningen af styrelsesvedtægten, således 
(landsbyordningens navn) fremadrettet etableres som 
samdrift, fremfor som udvidet SFO.  

 
 

Beslutning: Bestyrelsen insisterer på vi 
fremadrettet kaldes ”Knudsøordningen”, men 
accepterer at vi lovformeligt er en Samdrift.  
 



4. Plan for valg til skolebestyrelsen (20 min) 
Godkendelse af tidsplan samt drøftelse af oplæg og 
mødets øvrige indhold. 
Tidsplan: 

6/3 årsmøde og Valgmøde 
18/3 Sidste frist for opstilling af 
kandidater 
2/4 fredsvalg eller afstemning 
18/4 sidste frist for stemmeafgivelse, 
hvis valg 
26/4 valget udmeldes 
7/5 sidste frist for klage over valget 
1/8 ny bestyrelse tiltræder 

Sidder til 2026: 
Krishna, Bjarke og Mikkel 
 
På Valg i 2024 
Susanne, Kasper, Diana og Mathias 
 
Suppleanter på valg i 2024: 
Karina og Gitte 

 

Vi skal i 2024 igennem et skolebestyrelsesvalg, 
det skal være slut og afviklet inden 1.Maj. 
 
Valgbestyrelsen er den til enhver tid siddende 
formand samt kontraktholder. 
 
Kasper og Susanne P genopstiller ikke. 
Diana, Gitte og Karina ønsker at (gen-)opstille 
til bestyrelsesvalg. 
 
6/3 Krishna fortæller at Børns vilkår kommer 
og holder en forældre workshop om digital 
dannelse.  
Bestyrelsen ønsker at afholde bestyrelsens 
beretning, efterfulgt af workshop (2 timer) og 
afslutningsvis afholdes valgmødet. 
Møde starten vil være: 18.30 
Jette booker endelig workshop hos Børns 
Vilkår 
 
Forplejning: Der serveres øl og sodavand evt. 
kaffe og kage/snacks 
 
Bestyrelsesmøde D. 27/2 aflyses. Bestyrelsens 
medlemmer opfordres til at sende inputs til 
formanden, vedr. bestyrelsens beretning. 
Dette senest D. 1/3 
 

5. Timefordelingsplan (30 min) 
Udkast til timefordelingsplan og dagsstruktur 
drøftes. 
Bilag vedhæftet 

Bestyrelsen lægger op til at der afsættes en 
ekstra hjemkundskabstime. Skolen tager det 
med til lærergruppen i fagfordelingen, og 
vender tilbage til bestyrelsen med inputs. 

6. Ny skole og daginstitution og drøftelse af 
skoledistrikter (15 min) 

Kort referat fra mødet med Fagsekretariatet 

Vi har til Knudsø samt ny skole fået den store 
distriktspakke. Hvilket var det vi ønskede 

7. Princip for trivsel bilag fremsendes til 
godkendelse (15 min) 

Princippet er godkendt, såfremt det tilrettes 
at der ved ”landsbyordningen Knudsø” står 
”Knudsøordningen” 

8. Sygefravær og vikarplaner (30 min)  
Vi drøfter materialet omkring sygefravær, hvordan 
kan der arbejdes mod et lavere fravær. Derudover 
giver Jette en orientering omkring vikardækning og 
vikarplaner. 
Skolebestyrelsen tager stilling til om der skal laves 
et princip for vikarplaner.   

 

Bestyrelsen foreslår en ”Gerda” model, hvor 
man har en fast pædagogmedhjælper til at 
tage fast vikar arbejde på skolen, og hele tiden 
være til rådighed på skolen for eventuelle 
vikar opgaver. 
 
Bestyrelsen ønsker ikke et princip for 
vikarplaner, men regner med at der ikke vises 
film hvis det kan undgås. Vi ønsker at bruge 
tiden godt sammen med børnene. 
 



9. Møde med de andre skolebestyrelser den 
29/2 2024 på Knudsøskolen (15 min) 

Krishna orienterer 

Krishna mødtes med Bjedstrupskoles 
bestyrelse og Mølleskolens bestyrelse.  
Krishna beretter om program for mødet. Der 
er sandwich i Knudsøskolens foyé. Peter 
Milsgaard (skolechef) deltager på mødet. Der 
vil være workshop vedr. formål og mål for 
samarbejde på tværs af skolerne. 
Fællesmødet skal understøtte samarbejdet på 
tværs.  

10. Punkter til kommende møde: 

• Personalemangel/rekruttering  

• Organisering af bestyrelsen 

• Praktikdag i indskolingen 
 

 

 
 
 

 


